



THIRD AND FINAL CALL FOR PAPERS **12th AFRICAN ACCOUNTING AND FINANCE CONFERENCE**

Main Conference: 6th-8th September 2023

(La Palm Royal Beach Hotel, Accra, Ghana)

Emerging Scholars Colloquium: 5th September 2023

(China Europe International Business School Africa)



The African Accounting and Finance Association (AAFA), established in 2011, is Africa's leading accounting and finance association. One of the distinguishing features of AAFA is to embrace all African regions to participate and engage with scholars from across the continent and diaspora.

Key dates

- Deadline for conference papers: **Friday, 28th April 2023, 22th May 2023**
- Notification of acceptance for conference and emerging scholar colloquium submissions: **Friday 2 June 2023**
- Early bird registration: **Thursday, 30th June 2023**
- Final date for registration: **Tuesday, 1st August 2023**
- Emerging Scholar's Colloquium: **Tuesday, 5th September 2023**
- Main Conference: **6th-8th September 2023**

Research areas of interest to the Conference/Colloquium

The conference welcomes full paper submissions in any area(s) of accounting and finance including, but not limited to:

- Financial Accounting and Reporting
- Auditing and Internal Audit
- Financial Management
- Management Accounting and Control
- Taxation
- Accounting Information Systems
- Integrated Reporting
- International Financial Reporting Standards
- Accounting History and Developments
- Public Sector Accounting and Finance
- Accounting Education and Training
- Professional Ethics and Standards
- Sustainability Accounting and/or Reporting
- Social and Environmental Accounting
- Corporate Finance
- Corporate Social Responsibility
- IFRS for Small and Medium Entities (SMEs)
- International Finance and Financial Markets
- SME Accounting and Finance
- Regulation of Accounting and Financial Services
- Accountability and Governance
- International Public Sector Accounting Standards
- Accounting and Finance in Oil and Gas
- Non-profit Accounting
- Islamic accounting, banking and finance

We invite submissions focusing on Africa as well as in other contexts/countries.

Submission of Manuscripts

Main conference

Only **full** papers, including an abstract of no more than 500 words, will be considered for the conference. Please visit the AAFA website, register and submit the full paper and details as required on the online paper submission page – [2023 Conference Paper submission](#) and click on the 2023 AAFA Conference Paper Submission button to register your account and upload your paper. If you experience any challenges, please do not hesitate to contact us on info@aafassociation.com for assistance.

Emerging Scholars Colloquium

The 2023 AAFA Annual Emerging Scholars Colloquium will take place on **Tuesday, 5 September 2023 at the China Europe International Business School (CEIBS) Africa**. The colloquium aims to bring together emerging researchers (e.g., doctoral and MPhil Students) to present their work-in-progress and receive feedback from established scholars in the field and to network with their peers and other delegates. Doctoral submissions can be in the form of a full/draft paper (including an abstract of no more than 500 words and a cover page with details of the author(s)) or in the form of a 500 word abstract with a cover page. Please visit the AAFA website, register and submit the full paper and details as required on the online paper submission page – [2023 Conference Paper submission](#) and click on the 2023 AAFA Conference Paper Submission button to register your account and upload your paper. If you experience any challenges, please do not hesitate to contact us on info@aafassociation.com for assistance.

Conference Guest Speakers



Aziza Laguecir is a Professor in Management Accounting at EDHEC Business School (France). Her research interests include management accounting and control systems and practices (MAS and MCS). More specifically, she has developed two main axes of research. The first one focuses on the public sector (social housing and healthcare), where she explores the construction of profitability and cost systems and the role of MAS in situations of institutional complexities marked by pressures on both financial and social accountabilities. The second axis deals with surveillance and control systems in contemporary digitized organizations, with a particular interest in fraud, accounting scandals, shadow aspects of accounting, and ethical aspects of MCS (notably in investment banking). Aziza has published papers in prestigious academic journals (e.g., JBE, JPBAFM, MAR, AAAJ, CPA, BJM, Organization Studies, ISMO, Accounting Horizons, Journal of Management Development) and has co-authored chapters in books (notably the Research Handbook on Accounting and Ethics, co-edited by Marion Brivot and Charles Cho). Aziza currently serves as an Associate Editor of the *Journal of Public Budgeting, Accounting & Financial Management*, and *Accounting Audit and Control*.



Stergios Leventis is a Professor of Accounting at the International Hellenic University (Greece). Stergios is the editor-in-chief of the *Journal of International Accounting, Auditing and Taxation* (JIAAT). He is an associate editor of the *British Accounting Review* (BAR), and he serves on the editorial boards of international journals. He is a member of the Senate and he has served as the Dean of the School from 2017 to 2020. Before joining IHU, Stergios worked as an accounting consultant. He gained an MSc from Heriot-Watt University, Edinburgh, and a PhD from the University of Strathclyde, Glasgow. His research focuses on market-based accounting, auditing, corporate governance, and ESG/CSR. He has published work in several international scientific journals. Many of his articles in professional periodicals have focused on the International Financial Reporting Standards.

Professional Practice Session Speakers



Dr Innocent Okwuosa is a versatile professional accountant with a PhD in Accounting from the University of Reading, UK. He has held academic positions at several universities in the UK and Nigeria, including the University of Reading, the University of Hertfordshire, Caleb University, and Pan Atlantic University. Dr Okwuosa has also worked in finance-related roles in Nigeria and the UK and is a published author in reputable accounting journals. He currently consults in the areas of Financial, Sustainability, and Public Sector Accounting and Reporting, and serves on several professional accounting bodies, including the Institute of Chartered Accountants of Nigeria (ICAN), and the International Federation of Accountants (IFAC). Dr Okwuosa is currently the Chairman, Nigerian Integrated Reporting Committee, and a member of African Integrated Reporting Committee. He is the Vice President of ICAN and sits on the board of Association of Accountancy Bodies of West Africa, Pan African Federation of Accountants, International Panel on Accounting Education, and IFAC.



Alta Prinsloo became the Chief Executive Officer of the Pan African Federation of Accountants on 1 November 2020. The wealth of experience she gained during her 18 years at the International Federation of Accountants positioned her well to lead PAFAC during its second decade. Ms. Prinsloo joined the International Auditing and Assurance Standards Board in 2002, and served as deputy director before transitioning to IFAC, where she served in various executive roles, including leading IFAC's new approach to advancing education for future-ready professional accountants. From 1997 through 2002, Ms. Prinsloo worked at the South African Institute of Chartered Accountants, becoming its technical director in 2000. In 1996, she worked at Amalgamated Banks of South Africa where she was responsible for professional development of the internal audit function. Prior to that, she worked in the national technical and training office of PricewaterhouseCoopers. Ms. Prinsloo is a Professor of Practice at the University of Johannesburg Department of Commercial Accounting.



Rockson K. Dogbegah, Rockson Dogbegah is the Immediate Past President of the Institute of Directors Ghana, the Chair of African Corporate Governance Network (ACGN) and the Executive Chairman of Berock Group of Companies. Rockson is a Fellow of the Institute of Directors of Ghana, Fellow of the Chartered Institute of Administrators and Management Consultants, a Fellow of the Institute of International Risk and Safety Management (IIRSM), Fellow of the Chartered Institute of Building (FCIOB), UK; Fellow of the Royal Institute of Chartered Surveyors (FRICS), UK; and a Fellow of the Ghana Institute of Construction (FGIOC). He is a key advocate in promoting good corporate governance culture, professionalism and excellence through the development of corporate governance organizations, national codes, practises and systems. He is currently overseeing over 21 countries in Africa as the Chair of ACGN

promoting ESG and hoping to establish corporate governance institutions in all African countries having established Association of Directors Liberia in 2022 and launched Institute of Directors Sierra Leone on the 13th September, 2023. He has over 30 years of Executive Managerial Level Experience in diverse fields having served on over sixty boards and committees in his professional life and have over thirty excellence awards in various disciplines to his credit.

Prizes and awards

Thanks to our generous sponsors, prizes and access to resources will be awarded to several delegates and students. These include:



Two prizes for best papers presented at the Emerging Scholars Colloquium (one each for English and French presentations), sponsored by the Accounting and Finance Association of Australia and New Zealand (AFAANZ).



The EAA will offer 25 doctoral students a free membership of the EAA for two years, providing access to EAA journals and EAA-ARC website and related resources.



The best female AAFA Researcher is sponsored by The *British Accounting Review*. This will cover free BAFA membership. Also, up to 10 doctoral students will be offered free one year membership of BAFA with access to BAFA journals and related resources.



Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS) Best Paper Awards 2023.

Will also offer up to 10 doctoral students with one years free subscription to JCEBS, giving free access to JCEBS journals and to the entire JCEBS website and related resources.



International Society of Pitching Research for Responsible Science (InSPiR2eS)

One English Emerging Scholars InSPiR2eS Pitching Award (IPA), One French Emerging Scholars IPA, and One English 'Runner-up' Emerging Scholars IPA. This will cover a mentorship programme to develop research capacity.



Sponsorship for flight and hotel accommodation costs of one selected AAFA doctoral student to attend and present their work at the 2023 Emerging Scholar Colloquium, and the 2023 QARS (23-24 November) to be held at York University (Canada).



African Accounting and Finance Journal (AAFJ) Best Paper Prizes 2023

Supporting Journals

The 2023 AAFA Conference is supported by a number of high-profile journals including, *Accounting History*, *Journal of Accounting in Emerging Economies (JAE)*, *The Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS)*, *Journal of International Accounting, Auditing and Taxation (JIAAT)*, *Cogent Business & Management (Accounting, Corporate Governance & Business Ethics)*, *Journal of Public Budgeting, Accounting and Financial Management*, *Audit Comptabilité Contrôle: Recherches Appliquées* (Association Francophone de Comptabilité) and the *International Journal of Excellence in Islamic Banking and Finance (IJEIBF)*. Furthermore, AAFA has its own peer-refereed journal - *African Accounting and Finance Journal (AAFJ)*.

Historical Accounting for Enterprise and Society in Africa - Special Issue

Accounting History will publish a special issue that includes papers submitted and presented at the 2023 AAFA conference which contributes to our understanding of the history and legacy of accounting and accounting systems in the development of enterprise and society in Africa. A special track for papers submitted for publication in the special issue will be held at the conference in Accra.

Registration and Fees

The conference registration fee is as follows:

Conference Participants	Early Bird rate (before 30 June 2023)	Regular rate (after 30 June 2023 up to 1 August 2023)
Academics and Professionals outside Africa	US\$ 400	US\$ 450
Academics and Professionals within Africa	US\$ 300	US\$ 350
Emerging Scholars (Research Students)	US\$ 200	US\$ 250

A special bulk discounted rate can be negotiated with universities and institutions that register for 10 or more paid delegates.

ICAN Mandatory Continuing Professional Education (MCPE)

- ICAN members attending the 2023 AAFA conference would be credited with 13 MCPE credit hours.

Accommodation and other practical information

The following special rates have been negotiated with the La Palm Royal Beach Hotel.

Description	Price
SGL Occupancy on BB basis	\$130
DBL Occupancy on BB basis	\$150

Delegates that would like to make a reservation at the hotel should use the following email address: lapalmres@gbhghana.net (cc: lapalmgroupsale@gbhghana.net and serwaa.evans-amoaah@gbhghana.net) and use the reference AAFA 2023 Conference to qualify for the discounted rates.

The following two hotels are situated close to the La Palm Royal Beach Hotel:

Midindi Hotel (5.7 km from La Palm) and **Mahogany** (3.2 km from La Palm) offering a rate of \$90 (SGL including breakfast) and \$110 (DBL including breakfast).

Delegates that would like to make a reservation at these hotels should use the following email address: info@midindahotel.com with reference MIDCEIBS23 to qualify for the discounted rates. The contact person is Mr Francis Grant 0243418496.

Visa requirements

The visa requirements for Ghana vary depending on your Country of citizenship. However, in general, most visitors to Ghana require a visa to enter the country.

You can obtain a visa for Ghana by applying at a Ghanaian embassy or consulate in your home country. To apply for a Ghana visa, you will typically need to provide the following documents:

1. A passport valid for at least six months beyond your intended stay, Bio data page of passport of applicant.
2. Two recent passport-size photographs
3. A completed visa application form
4. Proof of travel arrangements, such as a flight itinerary
5. Bank Statement
6. Yellow fever vaccination certificate

In some cases, additional documentation may be required, such as a letter of invitation from the Ghanaian host or a business registration certificate.

It is important to check the specific visa requirements for your country before you travel to Ghana. You can do this by contacting the Ghanaian embassy or consulate or by visiting the Ghana Immigration Service's website.

Health requirements

Please note the requirement for a compulsory yellow fever vaccination.

On further recommended vaccinations please refer to <https://www.passporthealthglobal.com/en-gb/destination-advice/ghana/> and <https://www.klmhealthservices.com/en/inentinghen/ghana/>

Also refer to the https://www.gacl.com.gh/updated_guidelines/ for the latest COVID- related guidelines.

If you need any further assistance to not hesitate to contact us on info@aafassociation.com or edafrica@ceibs.edu





TROISIÈME ET DERNIER APPEL À COMMUNICATIONS

12^e Conférence Africaine de Comptabilité et Finance

Conférence principale : 6-8 septembre 2023

Hôtel La Palm Royal Beach, Accra, Ghana

Colloque des Doctorants : 5 septembre 2023

(China Europe International Business School (CEIBS) Africa)



L'Association Africaine de Comptabilité et de Finance (AAFA), créée en 2011, est l'association universitaire africaine de comptabilité et de finance à l'échelle continentale. L'un des traits distinctifs de l'AAFA est d'englober toutes les régions africaines et de s'engager avec les universitaires à travers le continent et la diaspora.

Dates importantes

- Date limite pour la soumission de manuscrit à la conférence: **Vendredi 28 avril 2023 - 22 mai 2023**
- Notification de l'acceptation des communications (pour la conférence et le colloque des doctorants) : **Vendredi 2 juin 2023**
- Date limite des inscriptions anticipées : **Jeudi 30 juin 2023**
- Date limite des inscriptions régulières : **Mardi 1er août 2023**
- Colloque des Doctorants : **Mardi 5 septembre 2023**
- Conférence principale: **6-8 septembre 2023**

Domaines de recherche d'intérêts

La conférence accepte les propositions de communications dans tous les domaines de la comptabilité et de la finance, y compris, mais sans s'y limiter, ceux qui suivent:

- Comptabilité Financière et Reporting
- Audit et Audit Interne
- Gestion Financière
- Comptabilité de Gestion et Contrôle
- Fiscalité
- Système d'Information Comptable
- Reporting Intégré
- Normes Internationales d'Information Financière
- Histoire et Développement de la Comptabilité
- Comptabilité et Finance du Secteur Public
- Enseignements et Formation en Comptabilité
- Éthique et Normes Professionnelles
- Comptabilité des Organisations à But non Lucratif
- Comptabilité et Développement Durable
- Comptabilité Sociale et Environnementale
- Finance d'Entreprise
- Responsabilité Sociale des Entreprises
- IFRS pour les Petites et Moyennes Entités (PME)
- Finance Internationale et Marchés Financiers
- Comptabilité et Finance des PME
- Réglementation des Services Comptables et Financiers
- Comptabilité et Gouvernance
- Normes Comptables Internationales du Secteur Public
- Comptabilité et Finance du Pétrole et du Gaz

Nous invitons les soumissions portant sur le contexte africain et sur d'autres contextes.

Soumission des manuscrits

Conférence principale

Seuls les articles **complets**, comprenant un résumé de 500 mots maximum, seront pris en considération pour la conférence. Veuillez visiter le site de l'AAFA pour vous enregistrer et soumettre votre manuscrit et fournir les détails requis sur la page de soumission en ligne. Une fois sur la page, veuillez cliquer sur - [2023 Conference Paper submission](#) – pour ouvrir votre compte et téléverser votre manuscrit. Si vous rencontrez des difficultés, n'hésitez pas à nous contacter à l'adresse info@aafassociation.com pour obtenir de l'aide.

Colloque des Doctorants

Le Colloque des Doctorants annuel 2023 de l'AAFA aura lieu le mardi **5 septembre 2023** à la **China Europe International Business School (CEIBS) Africa**. Le colloque a pour but de réunir les jeunes chercheurs (doctorants et étudiants en DEA) afin qu'ils présentent leurs travaux en cours, reçoivent de feedback de la part d'universitaires reconnus dans le domaine de leur recherche, et puissent se connecter avec leurs pairs et les autres délégués. Seuls les articles ou travaux en cours **complets**, comprenant un résumé de 500 mots maximum, seront pris en considération pour le colloque. Veuillez visiter le site de l'AAFA pour vous enregistrer et soumettre votre manuscrit/travail en cours et fournir les détails requis sur la page de soumission en ligne. Une fois sur la page, veuillez cliquer sur - [2023 Conference Paper submission](#) – pour ouvrir votre compte et téléverser votre manuscrit/travail en cours. Si vous rencontrez des difficultés, n'hésitez pas à nous contacter à l'adresse info@aafassociation.com pour obtenir de l'aide.

Conférenciers invités



Aziza Laguecir est professeur de comptabilité de gestion à l'EDHEC Business School (France). Ses recherches portent sur le contrôle de gestion et les systèmes et pratiques de contrôle (MAS et MCS). Plus spécifiquement, elle a développé deux axes de recherche principaux. Le premier porte sur le secteur public (logement social et santé), où elle explore la construction des systèmes de rentabilité et de coûts et le rôle des SCM dans des situations de complexités institutionnelles marquées par des pressions sur les responsabilités financières et sociales. Le deuxième axe porte sur les systèmes de surveillance et de contrôle dans les organisations contemporaines numérisées avec un intérêt particulier pour la fraude, les scandales comptables, les aspects fantômes de la comptabilité et les aspects éthiques des SMC (notamment dans la banque d'investissement). Aziza a publié des articles dans des revues académiques prestigieuses (telles que, JBE, JPBAFM, MAR, AAAJ, CPA, BJM, Organization Studies, ISMO, Accounting Horizons, Journal of Management Development) et a co-écrit des chapitres de livres (notamment le Research Handbook on Accounting and Ethics, co-édité par Marion Brivot et Charles Cho). Aziza est actuellement rédactrice adjointe de *Journal of Public Budgeting, Accounting & Financial Management*, et *Accounting Audit and Control*.



Stergios Leventis est professeur de comptabilité à l'Université internationale hellénique (Grèce). Stergios est le rédacteur en chef de *Journal of International Accounting, Auditing and Taxation* (JIAAT). Il est rédacteur associé de *British Accounting Review* (BAR) et fait partie de plusieurs comités de rédaction de revues internationales. Il est membre du Sénat et a occupé le poste de doyen entre 2017 et 2020. Avant de rejoindre l'Université internationale hellénique, Stergios a travaillé comme consultant en comptabilité. Il a obtenu un MSc à l'université Heriot-Watt d'Édimbourg et un doctorat à l'université de Strathclyde à Glasgow. Ses recherches portent sur la comptabilité basée sur le marché, l'audit, la gouvernance d'entreprise et l'ESG/CSR. Il a publié des travaux dans un certain nombre de revues scientifiques internationales. Nombre de ses articles dans des périodiques professionnels ont porté sur les normes internationales d'information financière.

Intervenants de la session sur la pratique professionnelle



Dr Innocent Okwuosa est un comptable professionnel polyvalent, titulaire d'un doctorat en comptabilité de l'université de Reading au Royaume-Uni. Il a occupé des postes académiques dans plusieurs universités au Royaume-Uni et au Nigeria, notamment l'Université de Reading, l'Université de Hertfordshire, l'Université Caleb et l'Université Pan Atlantic. M. Okwuosa a également occupé des fonctions liées à la finance au Nigeria et au Royaume-Uni et a publié des articles dans des revues comptables réputées. Il est actuellement consultant en comptabilité et rapports financiers, durabilité et secteur public. Il siège au sein de plusieurs organismes comptables professionnels dont l'Institut des comptables agréés du Nigeria. (ICAN), et la Fédération internationale des comptables (IFAC). Dr Okwuosa est actuellement président du comité nigérian des rapports intégrés et membre du comité africain des rapports intégrés. Il est vice-président de ICAN et siège au conseil d'administration de l'Association des organismes comptables d'Afrique de l'Ouest, la Fédération panafricaine des comptables, le Panel international sur l'enseignement de la comptabilité, et l'IFAC.



Alta Prinsloo est devenue directrice générale de la Fédération panafricaine des experts-comptables le 1er novembre 2020. La richesse de l'expérience qu'elle a acquise au cours des 18 années qu'elle a passées à la Fédération internationale des experts-comptables l'a bien placée pour diriger la PAFA au cours de sa deuxième décennie. Mme Prinsloo a rejoint le Conseil des normes internationales d'audit et d'assurance en 2002 où elle a occupé le poste de directrice adjointe avant de transiter à la Fédération panafricaine des experts-comptables où elle a occupé divers postes de direction notamment à la tête de la nouvelle approche de l'IFAC pour faire progresser la formation des comptables professionnels d'avenir. De 1997 à 2002, Mme Prinsloo a travaillé à l'Institut sud-africain des comptables agréés, dont elle est devenue la directrice technique en 2000.

En 1996, elle a travaillé à l'Amalgamated Banks of South Africa où elle était responsable du développement professionnel de la fonction d'audit interne. Auparavant, elle a travaillé au bureau national technique et de formation de PricewaterhouseCoopers. Mme Prinsloo est professeur de pratique au département de comptabilité d'entreprise de l'université de Johannesburg.



Rockson K. Dogbegah est le président sortant de l'Institut des directeurs du Ghana et le président du Réseau africain de gouvernance d'entreprise. (RAGE) et Président-Directeur du groupe d'entreprises Berock. Rockson est membre de l'Institut des directeurs du Ghana, membre de l'Institut agréé des administrateurs et des consultants en gestion, membre de l'Institut international de gestion des risques et de la sécurité. (IIRSM), membre du Chartered Institute of Building (FCIOB) au Royaume-Uni; Membre du Royal Institute of Chartered Surveyors (Institut royal des géomètres agréés) (FRICS) au Royaume-Uni; et membre de l'Institut ghanéen de la construction (FGIOC). Il est un ardent défenseur de la promotion d'une culture de bonne gouvernance d'entreprise, du professionnalisme et de l'excellence par le biais du développement d'organisations de gouvernance d'entreprise, de codes nationaux, de pratiques et de

systèmes. Il supervise actuellement plus de 21 pays d'Afrique en tant que président du RAGE en faisant la promotion de l'ESG dans l'espoir de créer des institutions de gouvernance d'entreprise dans tous les pays africains. Il a créé l'Association des directeurs du Liberia en 2022 et a lancé l'Institut des directeurs du Sierra Leone le 13 septembre 2023. Il a plus de 30 ans d'expérience en tant que cadre supérieur dans divers domaines et a siégé dans plus de 60 conseils et comités au cours de sa vie professionnelle. Il a reçu plus de 30 prix d'excellence dans diverses disciplines.

Prix et Distinctions

Grâce à nos généreux sponsors, les prix, récompenses et accès aux ressources seront attribués à un certain nombre de délégués et doctorants. Ces prix comprennent :



Deux prix pour les meilleurs articles du Colloque des Doctorants (présentations des doctorants en anglais et en français) offerts par l'Accounting and Finance Association of Australia and New Zealand.



Une adhésion gratuite à l'EAA à un maximum de vingt-cinq (25) doctorants pendant deux (2) ans. L'adhésion donne droit à un accès gratuit aux revues de l'EAA ainsi qu'à l'ensemble du site web de l'EAA-ARC et aux ressources connexes.



Un prix de La meilleure chercheuse de l'AAFA offert par The British Accounting Review. Ce prix concerne un droit de membre de la BAFA.

En plus, un droit de membre de la BAFA sera offert à un maximum de dix (10) doctorants pendant un an donnant un accès gratuit aux revues de la BAFA et aux ressources connexes.



Prix du meilleur article 2023 offert par Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS)
En plus, il sera offert un abonnement gratuit d'un an à la JCEBS à un maximum de dix (10) doctorants , donnant libre accès aux revues de la JCEBS et à l'ensemble de son site web et aux ressources connexes.



Société internationale de pitching research pour une science responsable (InSPiR2eS)

Un InSPiR2eS Pitching Award (IPA) à un doctorant anglophone, un

IPA à un doctorant francophone, et un « Runner-up » IPA à un doctorant anglophone. Elle couvrira un programme de mentorat visant à développer les capacités de recherche.



Sponsoring du billet d'avion et des frais d'hôtel pour un doctorant de l'AAFA pour assister et présenter son travail au Colloque des Doctorants 2023 (22 novembre) au QARS 2023 (23-24 novembre) qui se tiendra à University of York (Ontario, Canada)



Prix de meilleurs articles 2023 de la revue : African Accounting and Finance Journal (AAFJ)

Revues soutenant la conférence

La conférence de l'AAFA 2023 est soutenue par un certain nombre de revues prestigieuses comme : *Accounting History*, *Journal of Accounting in Emerging Economies (JAE)*, *The Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS)*, *Journal of International Accounting, Auditing and Taxation (JIAAT)*, *Cogent Business & Management (Accounting, Corporate Governance & Business Ethics)*, *Journal of Public Budgeting, Accounting and Financial Management*, *Comptabilité Contrôle Audit* (Association Francophone de Comptabilité) et le *International Journal of Excellence in Islamic Banking and Finance (IJEIBF)*. En outre, l'AAFA a sa propre revue - *African Accounting and Finance Journal (AAFJ)*.

Histoire de la Comptabilité pour l'entreprise et la société en Afrique - Numéro spécial

Accounting History publiera un numéro spécial comprenant des articles soumis et présentés à la conférence AAFA 2023 qui contribuent à notre compréhension de l'histoire et de l'héritage de la comptabilité et des systèmes comptables dans le développement de l'entreprise et de la société en Afrique. Une session spéciale des articles soumis pour publication dans le numéro spécial sera organisée lors de la conférence à Accra.

Frais d'inscription

Les frais d'inscription à la conférence sont les suivants :

Participants à la conférence	Anticipée (avant le 30 juin 2023)	Régulières (après le 30 juin 2023 et avant le 1er août 2023)
Universitaires et professionnels résidant hors d'Afrique	US\$ 400	US\$ 450
Universitaires et professionnels résidant en Afrique	US\$ 300	US\$ 350
Chercheurs émergents (étudiants en doctorat et MPhil)	US\$ 200	US\$ 250

Un tarif préférentiel sera négocié avec les universités et les institutions qui enregistrent plus de 10 délégués.

Formation professionnelle continue obligatoire de l'ICAN (MCPE)

- Les membres de l'ICAN qui assisteront à la conférence AAFA 2023 se verront attribuer 13 heures de crédit MCPE.

Hébergement et autres informations pratiques

Les tarifs suivants ont été négociés avec Hôtel La Palm Royal Beach.

Description	Prix
Occupation SGL (avec petit déjeuner)	USD 130
Occupation DBL (avec petit déjeuner)	USD 150

Les délégués qui souhaitent faire une réservation à l'hôtel doivent utiliser l'adresse électronique suivante : lapalmres@gbhghana.net (cc: lapalmgroupsale@gbhghana.net et serwaa.evans-amoah@gbhghana.net) et la référence « AAFA 2023 Conference » pour bénéficier des tarifs réduits.

Les deux hôtels suivants sont situés à proximité de l'hôtel La Palm Royal Beach :

L'hôtel Midindi (5,7 km de La Palm) et **L'hôtel Mahogany** (3,2 km de La Palm) offre un tarif de 90 \$ (SGL) et 110 \$ (DBL).

Les délégués qui souhaitent faire une réservation dans l'un de ces hôtels doivent utiliser l'adresse électronique suivante : info@midindahotel.com avec référence MIDCEIBS23 pour bénéficier des tarifs réduits. La personne de contact est M. Francis Grant 0243418496.

Exigences pour le visa

Les conditions d'obtention d'un visa pour le Ghana varient en fonction de votre pays de citoyenneté. Toutefois, en général, la plupart des visiteurs du Ghana ont besoin d'un visa pour entrer dans le pays.

Vous pouvez obtenir un visa pour le Ghana en vous adressant à l'ambassade ou au consulat du Ghana dans votre pays d'origine. A cet effet, vous devrez généralement fournir les documents suivants:

1. Un passeport valable au moins six mois après la date prévue du séjour, (la page des données biologiques du passeport du demandeur).
2. Deux photos d'identité récentes
3. Un formulaire de demande de visa dûment rempli
4. Preuve de l'organisation du voyage, telle qu'un itinéraire de vol
5. Relevé bancaire
6. Certificat de vaccination contre la fièvre jaune

Dans certains cas, des documents supplémentaires peuvent être exigés, tels qu'une lettre d'invitation de l'hôte ghanéen ou un certificat d'enregistrement de l'entreprise.

Il est important de vérifier les exigences spécifiques de votre pays en matière de visa avant de vous rendre au Ghana. Vous pouvez le faire en contactant l'ambassade ou le consulat du Ghana ou en consultant le site web du service d'immigration du Ghana.

Exigences en matière de santé

Veillez noter l'obligation de se faire vacciner contre la fièvre jaune.

Pour d'autres vaccinations recommandées, veuillez vous référer à <https://www.passporthealthglobal.com/en-gb/destination-advice/ghana/> et <https://www.klmhealthservices.com/en/inenting/en/ghana/>

Veillez consulter également https://www.gacl.com.gh/updated_guidelines/ pour les dernières directives relatives au COVID.

Si vous avez besoin d'une assistance supplémentaire, n'hésitez pas à nous contacter à l'adresse suivante info@aafassociation.com ou edafrica@ceibs.edu

